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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 14/19783

Punkttype -

Tema -

Sagsbeskrivelse -

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Ingen bemærkninger

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 14/19783

Punkttype Orientering

Tema  Anlægsprojekter på udvalgets område
 Temadrøftelse i arbejdsgruppe vedr. 

fritidspolitik

Sagsbeskrivelse -

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår orienteringen tages til efterretning.

Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Taget til efterretning.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

3. Udvalgets mødedatoer i 2016

Sagsnr.: 14/19783

Punkttype Beslutning.

Tema Kultur- og Idrætsudvalget anmodes om at fastlægge tidspunkter for 
udvalgets møder i 2016. 

Sagsbeskrivelse  
Mandag den 11. januar
Mandag den 1. februar
Mandag den 7. marts
Mandag den 11. april
Mandag den 9. maj
Mandag den 6. juni
Mandag den 8. august
Mandag den 5. september
Mandag den 26. september
Mandag den 7. november
Mandag den 28. november 
 
Forslag til mødeplan for byrådet og samtlige udvalg er vedlagt som 
bilag.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at ovennævnte forslag til mødetidspunkter 
godkendes.

Bilag Forslag til mødeplan 2016

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Godkendt.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

4. Aftale om drift af FH-kantinen

Sagsnr.: 15/12735

Punkttype Beslutning.

Tema Forvaltningen har udarbejdet brugsaftale med Allerød Karate Dojo 
(AKD) og forhandlet med Skov- og Naturstyrelsen om forlængelse af 
lejemålet af Skovensvej 10 (FH-kantinen). 
 
Udvalget anmodes om dels at godkender brugsaftalen med AKD, dels 
indstille lejeaftalen med Skov- og Naturstyrelsen godkendt i 
Økonomiudvalget.

Sagsbeskrivelse På baggrund af byrådets beslutning om at spare 40.000 kr. årligt fra 
2016 på drift af FH-kantinen, Skovensvej 10, samt flytning af Allerød 
Stavgangsforening, er der udarbejdet en brugeraftale mellem Allerød 
Kommune og Allerød Karate Dojo (AKD) om drift af FH-kantinen. 
Aftalen har virkning snarest muligt og senest fra 1. januar 2016.
 
Der er fra budget 2016 indarbejdet en besparelse på 40.000 kr. om året 
vedr. drift af FH-kantinen, Skovensvej 10. 
 
Endvidere er Allerød Stavgangsforening fraflyttet lokalerne, hvorfor 
AKD nu er daglig enebruger af huset. Det fremgår dog af vedlagte 
driftsaftale, at andre brugere, fx skoler og oplysningsforbund, på 
samme måde som i dag, skal have mulighed for at anvende lokalerne, 
når AKD ikke anvender dem.
 
Brugeraftalen har været drøftet med AKD og der er enighed om 
aftalens ordlyd.
 
Aftalen er vedlagt i bilag.
 
Endvidere har Forvaltningen forhandlet med Skov- og Naturstyrelsen 
om forlængelse af den indgåede lejeaftale om leje af den grund, hvor 
FH-kantinen ligger. 
Den nuværende lejeaftale udløber den 31. marts 2016.
 
Forvaltningen har fået tilsendt forslag til en ny lejeaftale på samme 
vilkår som den nugældende og uden prisstigning, hvorfor lejemålet 
kan fortsætte uændret fra 1. april 2016 og frem til 31. marts 2026. 
Aftalen vedlagt i bilag.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen forslår at: 
 

·         Kultur- og Idrætsudvalget godkender brugsaftalen med Allerød 
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Karate Dojo, og 
·         Lejeaftalen med Skov og Naturstyrelsen indstilles godkendt i 

Økonomiudvalget.

 

Økonomi og 
finansiering

Lejen af grunden på Skovensvej 10 er budgetteret på ejendommen. 
Endvidere er budgettet på ejendommen reduceret med den besluttede 
besparelse fra 2016.

Bilag Lejeaftale fra Skov og Naturstyrelsen.pdf
Aftale om drift af FH-kantinen.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Udvalget godkendte brugsaftalen med AKD og indstiller lejeaftalen 
med Skov- og Naturstyrelsen godkendt i Økonomiudvalget.

 
Fraværende

John Jensen



Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017 mandag den 21. september 2015 6

KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

5. Opsigelse af lejeaftale med hundeklubberne ved Sortemosen

Sagsnr.: 11/20859

Punkttype Orientering

Tema Udvalget orienteres om det afholdte møde med hundeklubberne 
vedrørende opsigelse af lejeaftale.

Sagsbeskrivelse Allerød Kommune opsagde den 20. maj 2015 lejeaftale om brug af 
område ved Østreteglværksvej til hundetræning til ophør den 1. marts 
2016. 
 
På baggrund af foreningens efterfølgende henvendelse besluttede 
Kultur- og Idrætsudvalget, at Forvaltningen skulle afholde et 
afklarende møde med klubberne. 
 
Mødet blev afholdt den 20. august og referatet er vedlagt som bilag. 
 
På mødet blev opsigelsen af lejeaftalen udskudt med et år til den 1. 
marts 2017 ud fra en vurdering af tidshorisonten for udbygningen i 
området. 
 
 
Det blev endvidere aftalt, at kommunen fremsender oversigt over 
kommunale arealer, så klubberne kan afsøge mulighederne for en 
alternativ placering på enten kommunal eller privat grund.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen indstiller, at udvalget tager orienteringen til efterretning.

Afledte 
konsekvenser

Hundeklubberne vil efter ophør af lejekontrakt være berettigede til at 
få anvist et lokale til mødeaktivitet såfremt de ønsker det. Kommunen 
er ikke forpligtet til at anvise træningsfaciliteter til rådighed.

Bilag referat af møde med hundeklubberne vedrørende opsigelse af lejeaftale

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Taget til efterretning.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

6. Brugerråd

Sagsnr.: 15/7723

Punkttype Beslutning

Tema Blandt Kultur- og Idrætsudvalgets fem indsatsområder fra IDAN-
undersøgelsen har udvalget besluttet at udfærdige nye retningslinjer 
for brugerrådene på/ved kommunens bygninger og anlæg.
 
Udvalget anmodes om at beslutte: 
 
•           At indholdet af retningslinjerne godkendes
•           At oversende sagen til endelig beslutning i Økonomiudvalget, 

da økonomien i Allerød Service er ØU’s fagområde.

Sagsbeskrivelse Kultur- og Idrætsudvalget besluttede den 23. juni 2015, at forslaget til 
kommissorium, kompetencefordeling samt regler for sammensætning 
og valg sendes til høring hos brugerrådene og AIU frem til en 14. 
august 2015 med henblik på ny udvalgsbehandling i september.
 
Der er modtaget høringssvar fra 
 

 Allerød Idræts Union
 Brugerrådet ved Lillerødhallerne
 Brugerrådet ved Skovvang Stadion
 Brugerrådet ved Kirkehavegaard og 

Centerhallen

 
Høringssvarene vedlægges.
 
Kort opsamling på høringssvarene her
 
Der er en generel positiv tilbagemelding i forhold til, at der nu 
udarbejdes nogle nye retningslinjer for brugerrådene.
 
Forvaltningen har på baggrund af høringssvarene udarbejdet vedlagte 
forslag til retningslinjer for brugerrådene. Retningslinjerne er  
forenklet og præciseret på en række områder ud fra de indkommende 
høringssvar.
 
Af kommissoriet fremgår det, at der skal afsættes et råderum som 
brugerrådene kan disponere over til almene formål. I dag bruges dette 
råderum til at understøtte brugerrådene i at øge aktivitetsniveauet og 
forbedre rammerne for brugerne.  
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Fremadrettet foreslås, at der til almene formål afsættes følgende 
råderum til brugerrådene ud fra en konkret vurdering af det enkelte 
steds størrelse og antallet af brugere. 
 
Den samlede omkostning på 160.000 kr. svarer cirka samlet til det 
råderum brugerrådene har i dag.
 
Hus/anlæg Råderum
Lynge Idrætsanlæg 25.000
Ravnsholthallen 10.000
Engholm/Blovstrød Svømmehal 10.000
Allerød Tennispark 10.000
Allerød Idrætspark 25.000
Kirkehavegaard og Centerhallen 10.000
Lillerødhallerne 25.000
Skovvang Stadion 10.000
Skoven 4 1. sal 10.000
Blovstrødhallen og udendørsanlæg 25.000

 
Hvor brugerrådet ved udlejning af ikke brugte tider kan øge 
anvendelsen og derved skaffe indtægter, får brugerrådet ligeledes disse 
indtægter som økonomisk råderum til almene formål. Retningslinjerne 
indeholder bestemmelser om at udleje af anlæg skal ske indenfor 
kommunalfuldmagtens rammer
 
Indtægterne og udgifterne i forhold til det økonomiske råderum, såvel 
det faste som den indtægt som skaffes ved udlejning, vil fremgå af 
Allerød Kommunes regnskab.
 
Der skal ske en opsamling af brugerrådene i forhold til hvilke 
aktiviteter og tiltag, der er foretaget og ske en evaluering af ordningen 
i KIU. Dette sker første gang et år efter ikrafttræden.

Administrationens 
forslag

 
Forvaltningen foreslår: 

·         At indholdet af retningslinjerne godkendes. 
·         At sagen oversendes til endelig beslutning i Økonomiudvalget, 

da økonomien i Allerød Service er ØU’s fagområde 

 

Økonomi og 
finansiering

Det faste råderum afholdes inden for Allerød Service samlede budget 
inkl. indtægter, idet der anvendes samme beløb hertil i dag. 

 

Dialog/høring Alle nuværende brugerråd og AIU er blevet hørt om retningslinjerne.
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Bilag Høring Kirkehavegaard Centerhallen.pdf
Høring Skovvang Stadion.pdf
Høringssvar AIU.pdf
Høringssvar Lillerødhallerne.pdf
Kopi af Nyt Forslag kompetenceplan september 2015.xls
retningslinjer for brugerråd ved Allerød Kommunes bygninger og 
anlæg.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Udvalget godkendte retningslinjerne og oversender sagen til endelig 
beslutning i Økonomiudvalget, idet udvalget orienteres om status på 
sagen om seks måneder. 

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

7. Mungo Park Årsrapport for 2014/15

Sagsnr.: 15/12295

Punkttype Beslutning

Tema Ifølge egnsteateraftalen mellem Teater Mungo Park og Allerød 
Kommune skal teatret hvert år senest den 1. september fremsende et 
revideret regnskab, revisionsprotokollat og årsberetning til 
godkendelse i kommunen.
 
Efter den kommunale godkendelse skal årsregnskabet indsendes til 
Kulturstyrelsen.

Sagsbeskrivelse Regnskabet er revideret af det Statsautoriserede 
Revisionspartnerselskab PricewaterhouseCoopers og er modtaget 
rettidigt i kommunen.
 
Det fremgår af den uafhængige revisors påtegning, at revisionen ikke 
har givet anledning til forbehold.
 
Det er revisionens vurdering, at teatret har udvist sparsommelighed 
gennem stram økonomisk styring samt genbrug af forestillinger fra 
tidligere teatersæsonener. Revisionen vurderer derudover, ”at teatret 
generelt har en forsvarlig administration ved forbrug af offentlige 
midler, og at teatret lever op til de forventninger, der stilles med 
hensyn til sparsommelig, produktiv og effektiv styring”.
 
Mungo Parks økonomiske resultat for sæson 2014 – 2015 er på -
366.208 kr. Dette skal ses i forhold til et budgetteret resultat på -
351.248 kr. Resultatet er således14.960 kr. under det budgetterede. 
Mungo Park har en egenkapital på 1.103.039 kr.
 
Ifølge egnsteateraftalen er Mungo Park forpligtede til at producere 
mindst to nye forestillinger og gennemføre mindst 100 forestillinger 
om året.
Disse krav er opfyldt:
 
I sæson 2014-2015 har Mungo Park præsenteret tre nye 
egenproduktioner:
 

 Vi skal bygge en zoologisk have 
(forestillingen blev nomineret ved Cph 
Cultures i kategorien ”Bedste stykke”)

 Lille mand hvad nu? (Blev nomineret til 
Årets Reumert og i syv kategorier ved Cph 
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Cultures prisuddeling)
 The Blazing World (Mungo Park var der 

første teater i verden der sikrede sig 
rettighederne til en teaterversion, det vakte 
også opsigt i udlandet)

 
I sæsonen har Mungo Park afviklet 256 forestillinger. Heraf 155 
forestillinger i Allerød. 
I alt har mindst 38.742 tilskuere set en forestilling fra Mungo Park i 
2014-2015. Det er en tilbagegang på 8.587 tilskuere. 
Nedgangen begrundes i to strategiske beslutninger, da Mungo Parks 
ledelse og bestyrelse har valgt at prioritere rentabilitet og 
internationalisering. 
 
Rentabilitet, skal ses i forhold til prisstigning i årskortordningen – fra 
500 til 600 kr. per kort. Det har betydet et mindre fald i antallet af 
årskortindehavere, men har til gengæld skabt en mere rentabel 
ordning. Samtidigt har teatret prioriteret et bredt repertoire, det er til 
gengæld ressourcekrævende og går ud over antallet af afviklede 
forestillinger, færre forestillinger fører til færre billetter i salg.
 
Internationalisering er et område Mungo Park har haft fokus på de 
seneste sæsoner og er også beskrevet i egnsteateraftalen. Det 
internationale arbejde er støtte af Bikubenfonden med en bevilling på 
1,2 mill.kr i 2013-2015. Det internationale arbejde har fået et omfang, 
hvor det erstatter national turnévirksomhed. Investeringen i det 
internationale muligheder forventes at give afkast i de kommende 
sæsoner, men har i sæson 2014-2015 bidraget til et lavere totalt salg, 
da nedgangen primært skal findes på teaterets turnévirksomhed.
 
Udover teaterets primære formål, at producere og præsentere 
professionelt teater, har Mungo Park i sæsonen også haft andre 
aktiviteter. De vigtigste er Kosmodrom, som er et samarbejde med 
Gladsaxe Kommune om at præsentere musik og teater for borgerne i 
Gladsaxe. 
 
Her til kommer Mungo Park TeaterBattle, der er et af projekterne 
under KulturMetropolØresund. 
Talentudviklingsprojektet for unge mellem 15-25 år er finansieret af 
kommunerne Køge, Gladsaxe og Allerød samt Kulturministeriet. I 
sæson 2015-2016 deltager også Greve Kommune.
 
Mungo Parks ledelse og bestyrelse ser positivt på teatrets udvikling i 
den kommende sæson, men er bekymrede i forhold til teatrets 
uafklarede lokalesituation.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår at regnskabet godkendes.
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Afledte 
konsekvenser

-

Økonomi og 
finansiering

-

Dialog/høring -

Bilag Mungo Park årsrapport/ for 2014/15
Mungo Park revisionsprotokollat 2014/15

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Regnskabet blev godkendt.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

8. Ansøgning fra Lillerød Badmintonklub ifm. klubbens 75 års jubilæum

Sagsnr.: 15/2817

Punkttype Beslutning.

Tema Lillerød Badmintonklub fylder i år 75 år. 
 
I den anledning har foreningen planlagt forskellige aktiviteter og søger 
om tilskud på 31.000 kr. til to af disse aktiviteter.

Sagsbeskrivelse Lillerød Badmintonklub fylder 75 år den 7. november 2015. 
Klubben har i den anledning planlagt forskellige aktiviteter og tiltag, 
og søger tilskud til to af disse.
 
Det ene tiltag er en udgivelse af et jubilæumsskrift. 
Jubilæumsskriftet skal trykkes i 5.000 eksemplarer og 
husstandsomdeles i Allerød Kommune. Skriftet skal fortælle om 
klubbens historie og resultater. Det er tænkt som en appetitvækker til 
borgerne, herunder specielt tilflyttere til kommunen.
Det søges tilskud til omkostningerne til trykning på i alt 19.865 kr. + 
moms.
 
Det andet tiltag er etablering af en ”Wall of Fame” i Lillerødhallen. 
Væggen skal vise fotos af klubbens bedste spillere gennem tiderne. 
Derudover skal væggen bruges som dynamisk resultattavle til aktuelle 
topresultater, samt opslag af andre begivenheder.
Omkostningerne til etablering af skiltet til ”Wall of Fame” udgør 
4.935 kr. + moms.
 
De samlede omkostninger er 31.000 kr. inkl. moms, og udgør det 
beløb, klubben søger tilskud til
 
Ansøgning samt kopier af tilbud på trykning af jubilæumsskrift samt 
skilt er vedlagt i bilag.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter hvorvidt, der skal gives 
tilskud til aktiviteter/tiltag i forbindelse med Lillerød Badmintonklubs 
75 års jubilæums.

Økonomi og 
finansiering

For puljen til Kulturfremmende Aktiviteter er korrigeret budget 
186.364 kr. Der er disponeret for 128.200 kr. Restbeløbet udgør 
således 58.164 kr.

Bilag Lillerød Badmintonklub ansøgning 75 års jubilæum
Lillerød Badmintonklub bilag til ansøgning - jubilæumsskrift
Lillerød Badmintonklub bilag til ansøgning - skilt
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_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Udvalget bevilgede 7.500 kr. til klubben.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

9. Ansøgning fra Allstrings, Alllerød Musikskole - orkestertur

Sagsnr.: 15/2817

Punkttype Beslutning.

Tema Allstrings – Allerød Musikskoles strengeorkester søger om støtte på 
13.500 kr. til at dække udgift til bustransport til besøg på musikskole i 
Sverige.

Sagsbeskrivelse Allstrings er Allerød Musikskoles strengeorkester, som blev stiftet i 
2013. Orkesteret består af 25 cello-, violin- og guitarelever fra Allerød 
Musikskole i alderen 8-17 år. 
 
Musiklærergruppen omkring Allstrings har valgt at arrangere en 
orkestertur fra den 2. -3. oktober 2015 til Lomma-Bjärred Musikskole i 
Sverige.
Her skal orkesteret møde og spille sammen med Sundets Stråkar, som 
er et strygeorkester bestående 25 børn i alderen 8-14 år fra Lomma-
Bjärred Musikskole i Skåne.
 
Formålet med turen er at afprøve muligheden for at skabe en ny 
gensidig kulturudveksling mellem Allerød Musikskoles 
strengeorkester Allstrings og Lomma-Bjärred Musikskolas 
strygeorkester Sundets Stråkar. Målet er også at orkesterturen 
understøtter muligheden for at orkesterspil går op i en højere enhed 
under utraditionelle rammer og i en anden arrangements- og 
samarbejdsform.
 
Ansøger forventer at ca. 33 personer skal deltage (25 elever, fire 
lærere og fire frivillige forældre).
Det samlede budget forventes af være på 22.300 kr. 
 
Allstrings har fået lov til at låne faciliteterne på Lomma-Bjärred 
Musikskole gratis. Overnatning foregår på Bjärehovskolan.
 
Der er en egenbetaling på 300 kr. pr. elev i alt 7.500 kr. De resterende 
13.500 kr.- er betaling for bustransport og det er den post, der søges 
støtte til.
 
Ansøgning med budget vedlagt som bilag.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter, om der skal gives støtte 
til bustransport til Allstrings orkestertur til Sverige.

Økonomi og 
finansiering

For puljen til Kulturfremmende Aktiviteter er korrigeret budget 
186.364 kr. Der er disponeret for 128.200 kr. restbeløbet udgør således 
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58.164 kr.

Bilag Ansøgning om støtte til Allstrings orkestertur

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Udvalget bevilgede 7.500 kr. til orkesterturen.

 
Fraværende

John Jensen
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

10. Ansøgning fra Allerød Kommunes midtbyskoler - etablering af nye valgfag

Sagsnr.: 15/2817

Punkttype Beslutning.

Tema Allerød Kommunes midtbyskoler søger om tilskud til at dække 
materialeomkostninger ved etableringen af nye valgfag på tværs af 
skolerne.
Der søges om tilskud til dækning af 50 % af udgifterne til projekterne - 
i alt 65.192,50 kr. ex. moms.

Sagsbeskrivelse Allerød Kommunes midtbyskoler (Skovvang, Ravnsholt, Engholm, 
Lillerød og Allerød Ungdomsskole) er ved at afprøve og udvikle nye 
samarbejdsformer på tværs af skolerne.
Formålet er at fremme nye fagaktiviteter på folkeskoleniveau til gavn 
for eleverne i Allerød.
Det første år er det indledningsvist for midtbyskolernes 7. – 9. klasser.
 
Hver skole forpligter sig til at stille lokaler til rådighed for de ugentlige 
valgfagslektioner, der ligger hver onsdag kl. 14.15-15.45.
 
Aller valgfag bliver også udbudt i ungdomsskoleregi i løbet af ugen, så 
elever der ikke kom på et hold i skoletiden, har så mulighed for at 
komme på et hold om aftenen på ungdomsskolen.
 
Projektet er samtidig et led i en lokal implementering af den ”Åbne 
Skole” i forbindelse med folkeskolereformen.
 
I skoleåret 2015/2016 vil de nævnte skoler udbyde fire valghold for 
skolernes 7.- 9.- klasses elever på tværs af skolerne. Der er tale om 
følgende fag: App-udvikling, spansk, psykologi samt motorlære, alle 
fag skal afvikles en gang ugentlig.
I den forbindelse skal der anskaffes grundbøger til fagene spansk og 
psykologi. Til faget motorlære skal der etablereres en nyt lokale på 
Engholmskolen samt indkøbes diverse maskiner og materialer til 
arbejdsbrug. 
 
Det har været vigtigt for skolerne at skabe aktiviteter, der fremmer 
muligheden for nye bekendtskaber på tværs af elevgrupperne i 
udskolingerne. Men også at udvikle tilbud, der understøtter skolernes 
formål med at skabe rammer for fordybelse og virkelyst, også for de 
elever der motiveres af en praktisk tilgang til faglig og personlig 
dannelse.
 
Allerød Kommunes midtbyskoler og Allerød Ungdomsskole søger om 
tilskud til dækning af 50 % af materialeomkostningerne ved at etablere 
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de nye valgfag i alt 65.192,50 kr. ex. moms.
 
 
Ansøgning og budget er vedlagt som bilag.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen foreslår, at udvalget beslutter hvorvidt midtbyens skoler 
og Allerød Ungdomsskole, skal have tilskud til etablering af nye 
valgfag på tværs af skolerne.

Økonomi og 
finansiering

For puljen til Kulturfremmende Aktiviteter er korrigeret budget 
186.364 kr. 
Der er disponeret for 128.200 kr. Restbeløbet udgør således 58.164 kr.

Bilag Ansøgning fra Midtbyskolerne og Allerød Ungdomsskole
Midtbyskolerne og Allerød Ungdomsskole - Budget

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 21-
09-2015

Ansøgningen oversendes til udtalelse i Børn- og Skoleudvalget.

 
Fraværende

John Jensen
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Signeret af: 

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
Theodore Gbouable
Medlem

_______________________________ 
Lea Herdal
Medlem

_______________________________ 
Thomas Elkjær
Medlem



Bilag: 3.1. Forslag til mødeplan 2016

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 21. september 2015 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 61288/15



Forslag til mødekalender 2016

fr 1 Nytårsdag ma 1 KIU 5 ti 1 BSU fr 1 sø 1 on 1 SVU

lø 2 ti 2 TPU on 2 SVU lø 2 ma 2 KMU 18 to 2

sø 3 on 3 EBU to 3 sø 3 ti 3 BSU fr 3

ma 4 KMU 1 to 4 fr 4 ma 4 KMU 14 on 4 SVU lø 4

ti 5 BSU fr 5 lø 5 ti 5 BSU to 5 Kristi Himmelfart sø 5 Grundlovsdag

on 6 SVU lø 6 sø 6 on 6 SVU fr 6 ma 6 KIU 23

to 7 sø 7 ma 7 KIU 10 to 7 lø 7 ti 7 TPU

fr 8 ma 8 6 ti 8 TPU fr 8 sø 8 on 8 EBU

lø 9 ti 9 ØU on 9 EBU lø 9 ma 9 KIU 19 to 9

sø 10 on 10 to 10 KL- komm. pol. topmøde sø 10 ti 10 TPU fr 10

ma 11 KIU 2 to 11 fr 11 KL-  komm. pol. topmøde ma 11 KIU 15 on 11 EBU lø 11

ti 12 TPU fr 12 lø 12 ti 12 TPU to 12 KL - sundhedsp. Topmøde sø 12

on 13 EBU lø 13 sø 13 on 13 EBU fr 13 KL - sundhedsp. topmøde ma 13 24

to 14 KL- Komm. øk topmøde sø 14 ma 14 11 to 14 lø 14 ti 14 ØU

fr 15 KL- Komm. øk topmøde ma 15 7 ti 15 ØU fr 15 sø 15 Pinsedag on 15

lø 16 ti 16 on 16 lø 16 ma 16 2. pinsedag 20 to 16

sø 17 on 17 to 17 sø 17 ti 17 ØU fr 17

ma 18 3 to 18 fr 18 ma 18 16 on 18 lø 18

ti 19 ØU KL Børn og unge topm. fr 19 lø 19 ti 19 ØU to 19 sø 19

on 20 KL Børn og unge topmøde lø 20 sø 20 on 20 fr 20 ma 20 KMU 25

to 21 sø 21 ma 21 12 to 21 lø 21 ti 21 BSU

fr 22 ma 22 8 ti 22 fr 22 Store Bededag sø 22 on 22 SVU  og  BY

lø 23 ti 23 on 23 lø 23 ma 23 21 to 23

sø 24 on 24 to 24 Skærtorsdag sø 24 ti 24 fr 24

ma 25 KMU 4 to 25 BY fr 25 Langfredag ma 25 17 on 25 lø 25

ti 26 BSU fr 26 lø 26 ti 26 to 26 BY sø 26

on 27 SVU lø 27 sø 27 Påskedag on 27 fr 27 ma 27 26

to 28 BY sø 28 ma 28 2. påskedag 13 to 28 BY lø 28 ti 28

fr 29 ma 29 KMU 9 ti 29 fr 29 sø 29 on 29

lø 30 on 30 lø 30 ma 30 KMU 22 to 30

sø 31 to 31 BY ti 31 BSU

Januar Februar Marts April Maj Juni



Forslag til mødekalender 2016

fr 1 ma 1 31 to 1 lø 1 ti 1 BSU to 1

lø 2 ti 2 fr 2 sø 2 on 2 SVU fr 2

sø 3 on 3 lø 3 ma 3 40 to 3 lø 3

ma 4 27 to 4 sø 4 ti 4 ØU fr 4 sø 4

ti 5 fr 5 ma 5 KIU 36 on 5 lø 5 ma 5 49

on 6 lø 6 ti 6 TPU to 6 sø 6 ti 6 ØU

to 7 sø 7 on 7 EBU fr 7 ma 7 KIU 45 on 7

fr 8 ma 8 KIU 32 to 8 lø 8 ti 8 TPU to 8

lø 9 ti 9 TPU fr 9 sø 9 on 9 EBU fr 9

sø 10 on 10 EBU lø 10 ma 10 41 to 10 KL - Jobcamp lø 10

ma 11 28 to 11 sø 11 ti 11 fr 11 KL - Jobcamp sø 11

ti 12 fr 12 ma 12 37 on 12 lø 12 ma 12 50

on 13 lø 13 ti 13 ØU to 13 BY sø 13 ti 13

to 14 sø 14 on 14 fr 14 ma 14 46 on 14

fr 15 ma 15 33 to 15 lø 15 ti 15 ØU to 15 BY

lø 16 ti 16 ØU fr 16 sø 16 on 16 fr 16

sø 17 on 17 lø 17 ma 17 42 to 17 lø 17

ma 18 29 to 18 sø 18 ti 18 fr 18 sø 18

ti 19 fr 19 ma 19 KMU 38 on 19 lø 19 ma 19 51

on 20 lø 20 ti 20 BSU to 20 sø 20 ti 20

to 21 sø 21 on 21 SVU fr 21 ma 21 KMU 47 on 21

fr 22 ma 22 34 to 22 BY lø 22 ti 22 BSU to 22

lø 23 ti 23 fr 23 sø 23 on 23 SVU fr 23

sø 24 on 24 lø 24 ma 24 43 to 24 BY lø 24

ma 25 30 to 25 BY sø 25 ti 25 fr 25 sø 25 1. juledag

ti 26 fr 26 ma 26 KIU 39 on 26 lø 26 ma 26 2. juledag 52

on 27 lø 27 ti 27 TPU to 27 sø 27 ti 27

to 28 sø 28 on 28 EBU fr 28 ma 28 KIU 48 on 28

fr 29 ma 29 KMU 35 to 29 lø 29 ti 29 TPU to 29

lø 30 ti 30 BSU fr 30 sø 30 on 30 EBU fr 30

sø 31 on 31 SVU ma 31 KMU 44 lø 31 Nytårsaftens dag

DecemberJuli August September Oktober November
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Aftale om drift af FH-kantinen, Skovensvej 10 
 
 
 
 
 
Aftale mellem parterne  
 
Allerød Kommune 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød  
 
og  
 
Allerød Karate Dojo 
v/ (de tegningsberettigede) 
 
om drift og vedligehold af FH-kantinen, Skovensvej 10 
 
Med denne aftale opnår foreningerne ret til at benytte FH-kantinen, Skovensvej 10, 3450 Allerød, som er ejet 
af Allerød Kommune 
 
Aftale har til formål at fastlægge de nærmere retningslinjer for foreningens anvendelse af huset. 
 
Aftalen indgås med Allerød Karate Dojo, som har ret til brug af lokalerne, som beskrevet under§ 1 
Det skal meddeles Allerød Kommune, Allerød Service, såfremt Allerød Karate Dojo ønsker at indgå aftale 
med andre foreninger om anvendelse af lokalet. En sådan aftale skal skriftligt godkendes af Allerød Service. 
 
§ 1 Lokalerne 
Aftalen omfatter: 

1) Forrum til ”karatedojoen”. 
2) Køkkenfaciliteter  
3) Dameomklædning og bad 
4) Herreomklædning og bad 
5) 2 Trænings lokaler udlagt med måtter  
6) Forrum til toiletter 
7) To toiletter 
8) Opholdslokale 
9) Depot  

 
Samlet i alt xx kvm 
 
Se vedlagte tegning, Bilag 1, hvor der henvises til ovenstående nr.  
 
Lokalerne må ikke uden kommunens skriftlige tilladelse anvendes til formål, der ikke er omfattet af 
foreningens formålsparagraf. Formålsparagraffen vedlægges som bilag 2. 
 
Allerød Kommunen kan gøre brug af lokalerne til anden foreningsvirksomhed og til øvrige formål, hvor 
kommunen finder lokalerne egnet. AKD er primær bruger af bygningen, hvorfor anden foreningsvirksomhed 
ikke kan tilsidesætte AKD’s ønsker om tidspunkter for brug af lokalerne.. Lokalerne må ligeledes kun bruges 
til aktiviteter der ikke kan skade faciliteterne i bygningen. .Brugen aftales på forhånd mellem Allerød Service 
og Allerød Karate Dojo. 
 
Lokalet kan benyttes, når foreningen finder det nødvendigt. Hvert år skal foreningen dog fremsende en 
forventet benyttelsesplan til Allerød Service. Den faste benyttelsesplan vedlægges som bilag 3.  
 

Dato:  

 

Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 40 68 03 55 
E-mail: kara@alleroed.dk 

 



I øvrigt kan foreningen anvende lokaler på andre tidspunkter til forskellige foreningsaktiviteter. 
 
Lokalerne stilles vederlagsfrit til rådighed efter reglerne i folkeoplysningsloven.  
Hvis foreningens medlemstal ikke mere står i et rimeligt forhold til kommunens udgift ved drift af lokalet, 
optager parterne forhandling om, hvordan der kan rettes op på antallet af medlemmer, eller om lokalerne 
skal lukkes og aktiviteten ophøre. I en sådan situation vil foreningen ikke være berettiget til at modtage 
kompensation for de udgifter, som foreningen har afholdt, jf. § 3. 
 
Det er aftalt mellem parterne, at der optages forhandling, når medlemstallet i foreningen er under 30. 
 
Såfremt kommunen opsiger aftalen med Naturstyrelsen vedr. leje af grunden, hvorpå huset er placeret, skal 
der indgås forhandlinger med Allerød Karate Dojo og Naturstyrelsen om mulighed for at Allerød Karate Dojo 
kan/vil overtage lejemålet. 
 
§ 2 Fysiske ændringer i lokalerne 
Ønsker foreningen i aftaleperioden at foretage fysiske ændringer i lokalet, der griber ind i 
bygningskonstruktionen, skal ønsker herom forelægges kommunen. Ændringer må alene foretages efter 
anvisning og indhentet godkendelse fra Allerød Kommune, Teknik og Drift. 
 
Aftalte ændringer i lokalet sker ved foreningens foranstaltning og for foreningens regning, medmindre andet 
aftales mellem parterne. Alle ændringer skal udføres lovligt. Ændringer eller reparationer på tekniske 
installationer skal udføres af autoriseret håndværksmester. 
 
Medmindre andet aftales, har foreningen pligt/ret til ved aftaleophør at fjerne alle installationer/inventar som 
foreningen har etableret/indkøbt. 
 
§ 3 Aftalens varighed og ophør 
Aftalen træder i kraft den 1. august 2015. Aftalen ophører uden yderligere varsel 31. marts 2026, hvis ikke 
andet er aftalt.  
 
Såfremt foreningen foretager nye investeringer i blivende installationer optages forhandling mellem parterne 
om indarbejdelse af værdien og evt. forlængelse af opsigelsesperioden som allonge til denne aftale, såfremt 
kommunen vurderer at investeringen generelt gavner bygningens værdi. 
 
Såfremt kommunen opsiger aftale, skal foreningerne kompenseres for den nedskrevne værdi af de aftalte 
forbedringer foreningen har foretaget. Alle investeringer skal nedskrives over en 5 årig periode, således at 
investeringer foretaget senest i 2021 andrager en værdi på 0 kr. i 2026. 
 
Såfremt foreningen selv opsiger aftalen, er de ikke berettigede til kompensation. 
 
Dog vil foreningen have ret til kompensation, såfremt der er tale om misligholdelse fra Allerød Kommunes 
side.  
 
§ 4 Lokalernes driftsudgifter  
Kommunen afholder udgifterne til forbrugsafgifter adgangskontrol og fornødent rengøring Endvidere 
afholdes udgifter til almindelig vedligeholdelse efter nærmere aftale mellem parterne. 
 
Fra 2016 skal der indarbejdes en besparelse på 40.000 kr. i forhold til forbruget i 2014. Allerød Karate Dojo 
og Allerød Kommune skal sammen finde denne besparelse gennem ændret drift af bygningen. Allerød 
Karate Dojo overtager, som en del af besparelserne ansvaret for den daglige rengøring af huset. 
Rengøringen underlægges samme standard og kontrol som øvrige bygninger i kommunen. For overtagelsen 
af rengøringen af huset modtager AKD et beløb på 40.000 kr. årligt.  
Rengøring af foreningens træningsmåtter varetages, som hidtil, af foreningen selv og uden udgift for Allerød 
Kommune. 
 
Foreningen indkøber og driver for egen regning og risiko det inventar som foreningen indkøber og installerer, 
hvilket betyder at foreningen afholder samtlige udgifter i forbindelse med drift, vedligeholdelse og rengøring 
af det indkøbte. 



 
§ 5 Brugerråd 
Efter foreningens overtagelse oprettes et brugerråd. Rådets opgaver vil blive nærmere defineret i forbindelse 
med Kultur- og Idrætsudvalgets beslutning om rådenes økonomiske råderum og kompetence. Beslutningen 
forventes at blive tage i september 2015. 
 
§ 5 Ansvar og forsikring  
Foreningerne forpligter sig til altid at overholde gældende lovgivning vedr. foreningernes aktiviteter. 
 
Tilsynet med 

At lokalet anvendes således at bygningen ikke lider skade  
At aktiviteterne overholder almindelige forskrifter 

påhviler foreningen 
 
Foreningen tegner og afholder udgift til forsikring af foreningens løsøre og forsikring for ansvar ved 
foreningens aktiviteter i lokalet. 
 
§ 6 Misligholdelse og opsigelse 
Misligholdelse: 
Hvis en af aftaleparterne mener, at denne aftale ikke bliver overholdt, skal dette skriftligt meddeles den 
anden part.  
 
Aftalebrud drøftes mellem parterne med henblik på at undgå gentagelser. Ved gentagne alvorlige aftalebrud 
kan aftalen opsiges af begge parter med tre måneders skriftlig varsel til udgangen af en måned. 
 
Tvister kan af aftalens parter indbringes for de almindelige domstole. 
 
 
 
 
 
Dato: _____________  Dato: ____________________ 
 
 
For Allerød Kommune  Allerød Karate Dojo 

 

 

 

 

 

__________________________ _______________________ 
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Allerød Kommune 
 
Allerød Service 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

NOTAT 
Møde hundeklubber vedr. areal ved Blovstrød 
Teglværk 
 
 
 
Mødet blev afholdt i Allerød Idrætspark torsdag den 20. august 2015 
 
I mødet deltog:  
Jannie Møller, Rothweilerklubben 
Frede Bak, Rothweilerklubben 
Henrik Rasmussen, Dobbermanklubben 
Georg H. Petersen, dobbermanklubben 
Hans Dyrby Kloch, Allerød Kommune 
Kai Raun, Allerød Kommune 
 
Mødet var indkaldt på baggrund af en opsigelse af klubbernes lejemål på et areal 
til hundetræning ved Blovstrød Teglværk med virkning fra 1. marts 2016. 
 
HDK redegjorde for at opsigelsen var givet på baggrund af den kommende 
udbygning i Blovstrød. Kommunen finder det ikke hensigtsmæssigt at 
hundetræningsbane vil komme til at ligge i tættere bebygget område. En del af den 
nuværende træningsbane er desuden udlagt til fremtidig boligbebyggelse i forslag 
til ny lokalplan for Sortemoseområdet. 
 
Hundeklubberne var forundret over opsigelsen idet de har været på arealet i 
mange år og har været med til at passe på det og pleje det. De oplyste at de har 
fået godkendt banen som officiel bane af Dansk Kennelklub og at der er få andre 
baner omkring København. 
 
Klubberne har brug for et træningsareal på 90 x 60 meter og bruger arealet som 
følger: 
Mandag – torsdag kl. 19 – 22 
Lørdage kl. 9 – 14  
Søndage kl. 11 – 14 
 
Følgende blev aftalt:  
Opsigelsen er forlænget med et år således at lejemålet ophører den 1. marts 2017 
 
At såvel hundeklubberne som kommunen er opmærksomme, såfremt der skulle 
vise sig et egnet areal. Kommunen medsender i øvrigt oversigt over kommunalt 
ejede arealer. 
 

Dato: 24. august 2015 
 
 
 
 
Sagsbehandler: 
Kai Raun 
 
Direkte telefon: 40 68 03 55 

Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 40 68 03 55 
E-mail: kara@alleroed.dk 
 



 

Side 2 
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Brugerrådsmøde, KH og CH den 17. august 2015 kl. 19.00 – 21.00 

 

Afholdes: Skoven 4 

Referent: Kai Raun 

Indkaldt: Steen Viby, Leon Kristensen, Jette Bøving, Kim Hansen, Birthe Skovholm, Jane Gringer, 
Henrik Balle, Kai Raun, Lasse Røndum 

Afbud: Jørn Bertelsen, Leon Kristensen 

Udeblevet: Henrik Balle 

 

Møde nr. 3/2015 

Pkt. 
nr. 

Tekst Ansvarlig 

   

1 Opfølgning på udestående aftaler 

a) Lave et sæt brugerregler. Hvad brugerne skal brugerne lave 

b) Lager af forskellige ting 

c) Vagt nr. Sættes op på Kirkehavegaard og Centerhallen.  

d) Der arbejdes på at alle de ”fast brugere” får en brik.  

e) Status på mangel af inventar og andre ting.  

f) Lydanlæg i sal 1 og 2 skal justeres.  

g) Udfærdigelse af brugermanual til lydanlæg.  

h) Wi-Fi KH. AK Nettet er ustabilt. CH ingen problemer pt. 

Beslutning: 

a) Dette er lavet og hængt op. Jette foreslog at lave brugerreglerne i A3 og 
hænge dem i ramme. Jette sørger for at A3 bliver lavet og købt nogle 
rammer til disse. Allerød Service vil betale evt. udlæg i denne forbindelse. 
Udlæg afleveres til Kai, Jønne eller Lasse – Konto nr. og cpr.nr. 

Er lavet 

b) Lageret burde være fyldt op med papirvare, Lasse sørger for at de små 
rengøringsrum er fyldt op med vare. 

Er fyldt op 

c) Vagt nr. er sat op og pt. er det Lillerødhallens nr. 

Nr. ikke sat op. Bliver opsat hurtigst muligt. 

d) Eksisterende brik system bliver ikke udskiftet i dette års budget, hvilket 
bevirker Lasse undersøger mht. hvor mange brikker vi kan udleverer til 
faste brugere. Det gamle system bliver ikke opdateret med ny profil og helt 
ny opsætning til følge. Vi håber næste års budget kan imødekomme KH og 
CH, så det er et og samme system i hele kommunen. 

Det prioriteres i 2016 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jette  

 

 

 

 

Lasse  

 

Lasse 

 

Lasse 

 

 

 

 



e) Der laves status efter 1. maj på tallerkener etc. af Allerød Service 
personalet. Efterfølgende laves der status på skift af foreningerne ca. hver 3. 
Måned 

 Der er sat gang i opgradering. AS laver en liste over hvem der tæller op og 
gives efterfølgende meddelelse om hvad der mangler til Lasse. 

f) Johnny Kyed indstiller og tager billeder til manualer.  Vi rykker for 
gennemgang og indstilling. AS tjekker om batteri virker. Der lægges 
batterier til supplering. 

g) Udfærdigelse af brugermanual vedr. lydanlæg etc. Laves når pkt. f er udført. 
Afventer punkt f.  

h) Wi-Fi KH, AK Net, HelpDesk er ringet op og de vil komme ned og se på 
opgaven.  

Sagen er på to doo listen hos IT. IT rykkes for opgaven. Kai rykker. 

i) Affalds i CH er bag et hegn. Dette er ikke hensigtsmæssigt ift. Rotter og 
skadedyr. Allerød Service vender tilbage hurtigst muligt for at finde en 
løsning. 
 Der er bestilt en 660 l container. 

Lasse 

 

 

 

Lasse 

 

 

Jønne 

 

Kai 

 

Jønne 

2 Særlige sager til behandling 

a) Interbook gennemgang m/ projektor  

b) Oplæg til bygningskomprimering mht. Lappträsk badestue 

Med hensyn til bygningskomprimering hvor i indgår Lappträsk Badstue har der 
været politisk behandling: 

Punktet er behandlet på Kultur-og Idrætsudvalget den 11. maj 2015, hvor følgende 
blev besluttet:  

”KIU indstiller de otte forslag til videre dialog og drøftelse i Økonomiudvalget, 
idet de konkrete beslutninger først træffes ved behandling som enkeltsager, når 
dialog med borgere og brugere er gennemført og oversigt med eventuelle 
investeringer mv. foreligger” 

 

Økonomiudvalget har besluttet følgende den 19. maj 2015 

”Forslag om at Kultur- og Idrætsudvalget arbejder videre som foreslået 
godkendt.” 

Beslutning: 

a) Der købes et nyt system i løbet af efteråret 2015. Det nuværende system er 
ikke så brugervenligt. 

b)  Brugerrådet har ikke nogen indvending mod at badstuen nedlægges. 

 

 

 

 

3 Brugerrådenes kompetencer m.m. 

I forbindelse med IDAN-undersøgelsen har følgegruppen peget på nogle nye og 
mere konkrete forslag til brugerrådenes arbejdsområde. 

 

Forvaltningen har udarbejdet forslag til kommissorium, kompetenceplan og valg-
/sammensætningsregler. Sagen har været behandlet af Kultur- og Idrætsudvalget 
den 23. juni 2015, som besluttede følgende: 

 

 

 

 

 

 



 

”Oplægget har været til høring hos brugerrådene. Det anbefales endvidere at 
regler, kommissorium og forslag til økonomisk råderum sendes til høring efter 
udvalgets behandling. 

Forvaltningens forslag blev godkendt” 

 

Det behandlede forslag i Kultur- og Idrætsudvalget er udsendt til samtlige brugerråd 
og vedlægges dagsordenen. 

 

Det skal bemærkes, at der endnu ikke er fastlagt en konkret økonomisk råderum, 
men at der på udvalgets møde blev lagt op til, at de indtægter som bestyrelserne kan 
generere tilfalder anlægget ubeskåret og en økonomi som bestyrelsen kan råde over. 

 

Den indtægt som kommer fra en evt. forpagter af cafeteriet indgår dog ikke i det 
nævnte råderum. 

BESLUTNING 

Ingen bemærkninger 

 

 

 

 

 

 

4 

 

 

 

 

Orientering 
a) Formand  
b) Den kommunale ansvarlige med ansvar for Allerød Service. 
c) Foreningsområderne  
d) Medarbejder repræsentanterne 
e) Aktiviteter 

Beslutning 

A   

Særudstilling med Alice Buchhave sammen med LAFAK fra den 14. september. 
Jubilæumsudstilling  fra den 3. oktober. 

 

B  

Orientering om nyt rengøringsselskab ISS 

 

C 

• Udstilling fra 5. september Farvegladerne:  

• Lås i døren på 1. sal i Centerhallen demonteres 

• Lasse blev rost for samarbejdet med brugerne 

• Anden lås på udhængsskabet så der ikke skal bruges nøgle 

• Cykelklubben rykkes for deltagelse. Steen rykker for deltagelse 

• Lasse undersøger sammen med brugerne om det er muligt at skabe lidt 
mere skabsplads i stueetagen til porcelæn. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lasse 

 

Lasse 

Steen 

 

Lasse 

 

 



D 

• Lasse spurgte til om flygel kunne fjernes/sælger køres ud.  

Brugerrådet besluttede ikke at fjerne flyglet da det er et aktiv for huset og 
ofte bruges. Der hører en flygel til i huset .Flyglet skal blive stående. 

 

E 

Jette Bøving var kritisk over for, at Aktiv Fritid med billedkunstens dag var 
planlagt samtidig med Farvegladernes arrangement søndag den 30. august. Kai 
meddelte,  at billedkunstens dag intet har  med Aktiv Fritid at gøre. Billedkunstens 
dag er søndag den 30. august og er en del af arrangementet ”Allerød på X og 
tværs”. 

 

5 Økonomi 

a) Indtægter 

b) Allerød Service 

Beslutning: 

Oversigt over indtægter udsendes med referatet 

Intet fra Allerød Service 

 

 

 

6 Eventuelt 

Beslutning: 

Muigheden for at opsætte Skrældestativ til cigaretter undersøges 

 

 

Lasse 

7 Fastsættelse af næste møde 

Beslutning: 

Næste møde 19. oktober 2015 kl. 19,00 på Kirkehavegaard 
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Stadionbestyrelsesmøde, Skovvang Stadion den 17. august 2015 kl. 16.00 
– 18.00 på Skovvang Stadion.  

REFERAT 

AFBUD: Axel Nielsen 

Møde nr. 8/2015 

Pkt. nr. Tekst Ansvarlig 

1 Godkendelse og gennemgang af referat fra den 11. maj  2015 

Kopi vedlagt.  

 

BESLUTNING: 

Godkendt 

 

2 Bygningskomprimering 

Økonomiudvalget har bedt om at Kultur- og Idrætsudvalget om at 
komme med forslag til komprimering af 10% af udvalgets 
bygningsmasse. 

 

Der er i den forbindelse bl.a. peget på Atletikhuset som mulighed 
for nedlæggelse/nedrivning. 

 

Punktet er  behandlet på Kultur-og Idrætsudvalget den 11. maj 
2015, hvor følgende blev besluttet:  

”KIU indstiller de otte forslag til videre dialog og drøftelse i 
Økonomiudvalget, idet de konkrete beslutninger først træffes ved 
behandling som enkeltsager, når dialog med borgere og brugere 
er gennemført og oversigt med eventuelle investeringer mv. 
foreligger” 

 

Økonomiudvalget har besluttet følgende den 19. maj 2015 

”Forslag om at Kultur- og Idrætsudvalget arbejder videre som 
foreslået godkendt.” 

 

Bestyrelsen besluttede følgende på sidste møde: 

Foreningerne blev enige om, at arbejde videre med et oplæg til 
hvad huset bruges til og konsekvensen ved at nedlægge huset. 

 



 

Der er ikke på nuværende tidspunkt sket yderligere i sagen. Det 
forventes at der snarligt kommer et udspil fra forvaltningen til 
drøftelse med brugerne. 

 

BESLUTNING: 

Der blev orienteret om proceduren for gennemførelse af 
bygningskomprimeringen. Orienteringen blev taget til 
efterretning. 

3 Ændring af låsesystem på Skovvang Stadion 

Der har været brugerne i huset som tilsyneladende ikke har fået 
officiel adgang til huset. Der har været svineri på herretoilettet.  

 

Det er på den baggrund besluttet at huset p.t. kun står åbent for 
brug mandag og torsdag kl. 16 – 21 og lørdag fra kl. 9 – 15. Hvis 
huset skal anvendes uden for disse tidspunkter kræver det kode.  

 

Problematikken er drøftet med Blovstrødløvernes formand, som 
vil tage problematikken  med på Blovstrødløvernes 
bestyrelsesmøde den 13. august 2015. 

 

Endvidere arbejdes der på, at adgangen til huset kun kan ske med 
brik og kode ud over tidspunkter, hvor det aftales at huset skal stå 
åbent. 

 

BESLUTNING: 

Plus tirsdag. Åben 17 – 19.30 mandag, tirsdag og torsdag. 
Lørdag 9.30 – 13.30. 

Der kommer oplysning om navne og fødselsdag/år til dem der 
skal have brikker. Det ændres så adgangen uden for 
ovennævnte tider alene kan ske med brik og kode.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kai 

 

 

 

 

 

 

4 Brugerrådenes kompetencer m.m. 

I forbindelse med IDAN-undersøgelsen har følgegruppen peget på 
nogle nye og mere konkrete forslag til brugerrådenes 

 

 



arbejdsområde. 

 

Forvaltningen har udarbejdet forslag til kommissorium, 
kompetenceplan og valg-/sammensætningsregler. Sagen har været 
behandlet af Kultur- og Idrætsudvalget den 23. juni 2015, som 
besluttede følgende: 

 

”Oplægget har været til høring hos brugerrådene. Det anbefales 
endvidere at regler, kommissorium og forslag til økonomisk 
råderum sendes til høring efter udvalgets behandling. 

Forvaltningens forslag blev godkendt” 

 

Det behandlede forslag i Kultur- og Idrætsudvalget er udsendt til 
samtlige brugerråd og vedlægges dagsordenen. 

 

Det skal bemærkes, at der endnu ikke er fastlagt en konkret 
økonomisk råderum, men at der på udvalgets møde blev lagt op til, 
at de indtægter som bestyrelserne kan generere tilfalder anlægget 
ubeskåret og en økonomi som bestyrelsen kan råde over. 

 

Den indtægt som kommer fra en evt. forpagter af cafeteriet indgår 
dog ikke i det nævnte råderum. 

 

BESLUTNING 

Kompetenceplanen skal gennemgås på ny, da der ikke er helt 
overensstemmelse mellem alle punkterne. Planen bør være mere 
konkret og skrives ind i kommissoriet. 

”At sikre at de brugere, som ønsker adgang til anlægget for 
mulighed herfor”. 

Brugerrådet mener ikke at det er rådets opgave at løse dette, men 
at det er en forvaltningsmæssig opgave.  Brugerrådet er også 
nervøse for at der er nogen som vil få de tider som de nuværende 
bruger har.  Hvordan tackles det? 

”At udarbejde en årlig orientering til KIU om anlæggets drift 
og aktiviteter” 

Hvordan sikres det at forslagene bliver taget op og brugt ? 

Der bør indskrives nogen om KIU´s forpligtelser til at drøfte de 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



fremsendt forslag. 

 

”At udarbejde og implementere forsalg til udnyttelse af ikke 
udnyttede tider på anlægget” 

Det bør omformuleres så det ikke er et krav, men en 
hensigtserklæring. Det er brugerrådet opfattelse at denne opgave 
er kommunens. 

”Ansvarlig for brug af det fastlagte økonomiske råderum” 

Brugerrådet ser hellere at der udfærdiges en konkret handlingsplan   
for hvordan  kommunen ønsker at udvikle anlægget i en dialog 
med brugerrådet. 

6 Nyt fra afdelingerne  

1. Allerød Cycle Club 

2. Allerød Atletik og Motion 

3. Blovstrødløverne 

4. Allerød Service 

• Orientering om arbejdet med maling af klubhuset. 

• Orientering om møde mellem Johnny Lehmann, Hans 
Dyrby Kloch og Kai Raun den 18. juni 2015. 

 

BESLUTNING 

Flytning af ølskur til Allerød Idrætspark. Såfremt AFK ikke 
ønsker skuret, kan det blive stående. 

Mål på bane tages op og fjernes 

Der må ikke parkeres  på løbebanen. Brugerrådet sørger selv for at 
indskærpe dette over for brugerne. 

Cycle Club 

Det er Allerød Service der slå græs og holde løbebanen.  Der vil 
bliver slået græs på skråningen, men det har været lidt svært at slå 
det ned efter ferien. Det vil ske løbende. Endvidere vil græs på 
løbebanen blive blæst tilbage efter græsslåning. 

.  

Brugen af Atletikhuset bliver taget op som en særskilt sag i KIU. 
Inden sagen tages op involveres brugerrådet/brugerne.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kai 

Kai 

Benny og Johnny 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Øvrige ting taget til efterretning 

 

Allerød Atletik og Motion 

Der er ønske om en ny måtte og nye stænger. Der skal også skabes 
mulighed for at holde  

 

Blovstrødløverne 

Rengøringen blev gennemgået. Rengøringen er faldet på plads. 

Stole fra Lillerødhallerne flyttes retur. Aftales med forpagter 
 
Løverne ønsker at få malet caferummet som også er 

foreninglokalet.  Kai meddelte at der ikke i år er økonomi til at 
løse opgaven. Dog vil det være muligt at betale for maling, 
pensler og andet udstyr for op til 5.000 kr. Afventer 
tilbagemelding fra Johnny. 

 

 

 

 

Kai 

 

 

 

 

Kai 

 

 

 

 

8 Eventuelt. 

BESLUTNING: 

Næste møde aftalt til den  
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Allerød Idræts Union 
Sammenslutningen af organiserede idrætsklubber/foreninger i Allerød Kommune 

Besøg vores hjemmeside http://www.alleroedidraetsunion.dk/ 
Byagervej 17B – 3450 Allerød - Tlf. 48 17 66 71 - Mobil 30 17 88 64 - E.mail: poul@blovstroed.dk 

 

 
Blovstrød, den 2.september 2015 

 
 

Allerød Kommune 
Kultur- og Idrætsudvalget 
 
 
 
Høringssvar fra Allerød Idræts Union vedr. brugerråd på idrætsanlæg. 
 
Det er generelt meget positivt, at der bliver udarbejdet klare retningslinjer for Brugerråd på 
kommunens idrætsanlæg. I det følgende har vi beskrevet Allerød Idræts Unions kommentarer til de 
fremsendte oplæg vedr. valg- og sammensætning, kommissorium og kompetencefordeling. 
 
Valg- og sammensætningsregler for brugerråd ved Allerød Kommunes idrætsanlæg og 
andre huse. 
 
§ 1 Brugerrådene sammensætning, angivelse af antal medlemmer virker ikke logisk. 
Det vil være optimalt, at alle faste brugergrupper bliver repræsenteret i brugerrådet. Hvordan med 
skolernes repræsentation? De er en betydelig bruger af specielt idrætshallerne, som de benytter i 
godt halvdelen af åbningstiden. 
 
Valgproceduren for repræsentanter i brugerrådet, incl. suppleanter bør omskrives og gøres mere 
klar. Ligeledes bør der være mulighed for supplering af brugerrådets medlemmer, hvis et medlem i 
løbet af valgperioden får forfald, eller f.eks. ikke længere er medlem af den forening, man er valgt 
som repræsentant for. Det bør her overvejes, om det er hensigtsmæssigt at fastholde en 
valgperiode på 4 år.  
 
 
Kommissorium for Brugerråd 
 
Formål: "Brugerrådene skal understøtte dialogen omkring den daglige drift ..." 
- Det bør præciseres, mellem hvem dialogen skal understøttes. Er det mellem brugerne og  
kommunen/Allerød Service og/eller brugergrupperne imellem? 
- Er det Brugerrådenes ansvar at sikre et højt aktivitetsniveau? 
 
Under Sammensætning står, at "Brugerrådet består af de faste brugere ..." Dette bør ændres til "... 
vælges mellem de faste brugere ...". Alternativt skal teksten i Valg- og sammensætningsregler 
ændres, som nævnt ovenstående. 
 
Under Opgaver er nævnt, at Brugerrådet skal sørge for "at der er den nødvendige dialog mellem 
brugerne på anlægget omkring de driftsmæssige forhold i samarbejde med Allerød Service". 
Skulle der have stået " ...dialog med brugerne ..."? Det er naturligvis vigtigt, at der er dialog såvel 
brugerne imellem som mellem brugerne og Allerød Service. Formuleringen bør gøres mere klar. 
 
Under Opgaver er også nævnt, at Brugerrådet skal sørge for "at udarbejde en årlig orientering ... 
hvilke fremadrettede initiativer, brugerrådet arbejder med". Hvordan skal det forstås? Inden for 
hvilke rammer kan brugerrådet arbejde med initiativer? Se også nedenstående vedr. økonomisk 
råderum. 
 



  

 

Det  nævnes, at Brugerrådet bliver ansvarlig for brug af det fastlagte økonomiske råderum. 
-Hvad er dette råderum? 
-Hvilke kriterier fastsættes dette udfra? 
 
 
 
Kompetencefordeling 
Overskriften skal ændres - "Halbestyrelse" ændres til "Brugerråd" 
Der er nogle konsekvensrettelser i forhold til de to øvrige dokumenter, som ikke ser ud til at være 
gennemført. Det er f.eks. angivet, at Allerød Service Indstiller "Udpegelse af medlemmer til 
brugerrådet", og at Brugerrådet Godkender. Det giver ikke umiddelbart mening. Det må være 
Valgmødet, der udpeger/vælger medlemmer. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
På vegne af Allerød Idræts Union 
 
Poul Møller Hansen 
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Allerød kommune 
v/ Kai Raun    Allerød, den 17. august 2015. 
 
Høringsvar fra Lillerødhallernes bestyrelse i sagen om regler for brugerråd. 
 
1. 
IDAN undersøgelsen noterede, at der var utilfredshed med, at der mangler klare 
retningslinjer for bestyrelsernes arbejde samt at der er uklarhed om bestyrelsernes 
økonomiske råderum. 
IDAN skriver i sin anbefaling, at bestyrelserne spiller en vigtig rolle på idrætsområdet i 
kommunen, og det er nødvendigt, at retningslinjer og betingelser afklares. 
Kommunen har som ét af fem indsatsområder valgt ”Brugerbestyrelser/råd” og af 
referaterne fra møderne i KIU den 22. januar 2015 og den 9. marts 2015 fremgår, at der 
igangsættes en handleplan for bl. a. forslag til kompetenceplan og forslag til økonomisk 
råderum for brugerrådene, herunder muligheden for at disponere indtægter fra 
aktiviteter i anlæggene. 
 
2. 
Bestyrelsen for Lillerødhallerne har første gang på sit møde den 21. maj 2015 behandlet 
sagen og er overfor kommunen fremkommet med en lang række bemærkninger til 
høringsmaterialet, der ikke lever op til det anbefalede om klare retningslinjer for 
bestyrelsernes arbejde. Høringssvaret ses ikke at have været forelagt Kultur- og 
Idrætsudvalget, idet det ikke fremgår af bilagsoversigten. 
 
Den 2. juli 2015 er fremsendt nyt høringsgrundlag, der kun i begrænset omfang har 
taget hensyn til de af Lillerødhallernes bestyrelse tidligere fremsatte bemærkninger, og 
stadig ikke kan opfattes som klare retningslinjer for bestyrelsernes arbejde. Tværtimod 
er der med det nu foreliggende høringsgrundlag sket en stigende usikkerhed om 
bestyrelsernes arbejde og betingelserne herfor, og det har ikke været muligt at få 
fyldestgørende, klare svar på de af bestyrelsen rejste spørgsmål.  
 
3. 
Bestyrelsen ønsker derfor svar på følgende spørgsmål: 
 
Bliver der budgetmæssigt sikret brugerrådene et økonomisk råderum til 
varetagelse af deres opgaver og bliver det skrevet ind i reglerne for brugerrådene? 
 
I sagsfremstillingen til KIUs seneste møde fremgår det, at det forventes, at der på hver 
af de store idrætsanlæg kan genereres årlige indtægter på 40.000-60.000 kr. Det opfattes 
af bestyrelsen som ganske urealistisk. 
Opfattelsen hos brugerne er ikke, at der er for meget halkapacitet, men at der er for lidt 
halkapacitet, hvilket de årlige drøftelser om halfordelingen, dokumenterer. 
 



Grundlaget for forventningen om, at der på hver af de store idrætsanlæg kan 
genereres årlige indtægter på 40.000-60.000 kr. ønskes oplyst. 
 
Lillerødhallerne genererer indtægter gennem forpagtningsaftalen med caféen i 
Lillerødhalerne og har derigennem haft et økonomisk råderum. Det forlyder nu, uden at 
det klart fremgår af høringsgrundlaget, at bestyrelsen ikke for fremtiden skal indgå 
forpagtningsoverenskomst med caféen og at halindtægterne fra cafédriften fremover 
skal indgå som en indtægt for kommunen og ikke som et økonomisk råderum for 
bestyrelsen. 
 
Der ønskes en klar udmelding om den fremtidige cafédrift og de hermed 
forbundne halindtægter. Hvis kompetencen til indgåelse af 
forpagtningsoverenskomst fjernes fra halbestyrelsen og overgår til kommunen, 
skal der forholdes til overgangen hertil. Skal gældende overenskomst opsiges af 
halbestyrelsen og en ny overenskomst indgås af kommunen og fra hvilket 
tidspunkt. 
 
4. 
Svar på de rejste spørgsmål er afgørende for bestyrelsens stillingtagen til det fremsendte 
høringsgrundlag. 
 
Bestyrelsen har tidligere fremsendt en lang række bemærkninger, som man stadig kan 
henholde sig til, men hvor der savnes respons fra kommunen. 
 
De vigtigste forhold er i summarisk form følgende: 
 
Generelt om regelgrundlaget. 
Der er mangeårige dårlige erfaringer med at have regelgrundlaget fordelt på flere 
dokumenter.  
Både af hensyn til overblikket over reglerne og af hensyn til, at reglerne ikke skal kunne 
give anledning til fortolkningstvivl, foreslås det, at reglerne samles i et dokument. 
Det vil være udtryk for forenkling og fremme overskueligheden.  
 
 I høringsgrundlaget indgår ikke bestemmelser om Ordensregler for anlæggene, og der 
er således ikke af kommunen fastsat overordnede ordensregler, eller regler, der 
understøtter grundlaget for cafedrift, hvilket, efter bestyrelsens opfattelse, ikke er 
hensigtsmæssigt. Det foreslås derfor, at de nævnte forhold indarbejdes i det 
fremtidige regelsæt.  

 
Brugerrådenes valg og sammensætning. 
Efter gældende regler har halmedarbejderne ret til at udpege en repræsentant til 
bestyrelsen med almindelige medlemsbeføjelser og Hal-/ stadioninspektøren deltager i 
bestyrelsesmøderne som tilforordnet og sekretær, men uden stemmeret.  
Efter høringsforslaget deltager enten lederen af Allerød Service eller en af lederen 
udpeget person som tilforordnet uden stemmeret. Medarbejderrepræsentationen 
bortfalder således. 
 



Rationalet bag dette forslag er ikke umiddelbart gennemskueligt. Det har gennem årene 
vist sig gensidigt positivt, også for det daglige samarbejde, at medarbejderne er 
repræsenteret i bestyrelsen, og forslaget foreslås derfor genovervejet.  
 
Forslaget rejser i øvrigt flere problemstillinger, der ikke er anvist løsninger på i 
høringsgrundlaget. 
Antallet af bestyrelsesmedlemmer i Lillerødhallerne vil øjeblikkeligt blive reduceret 
med halmedarbejderrepræsentanten, dvs fra 5 medlemmer til 4 medlemmer. Men det 
strider mod reglerne om, at der mindst skal være enten 3, 5 eller 7 medlemmer i 
bestyrelsen/rådet, så skal der indkaldes til valgmøde for at på valgt et nyt 
bestyrelsesmedlem eller en helt ny bestyrelse? Der er i Lillerødhallerne 4 faste brugere, 
der alle er repræsenteret i bestyrelsen. Hvis der fortsat skal være 5 medlemmer, hvilken 
af de faste brugere skal så have 2 repræsentanter valgt? 

 
Reglerne om valg og sammensætning er ikke særligt forståelige eller nemt håndterbare. 
Efter reglerne skal bestyrelsen vælges af repræsentanter for de faste brugere, der af den 
”gamle” bestyrelse indkaldes med 2 repræsentanter hver til et valgmøde. I mødet 
deltager således den ”gamle” bestyrelse og 2 repræsentanter fra de faste brugere. Hvis 
der er enighed om valg af 3, 5 eller 7 bestyrelsesmedlemmer betragtes disse som valgt. 
Hvis der ikke er enighed udpeger den ”gamle” bestyrelse medlemmerne af den nye 
bestyrelse på baggrund af de på mødet foretagne indstillinger. 

 
Reglerne for valg og sammensætning bør forenkles kraftigt og formuleres så de er 
praktisk anvendelige. Der må i reglerne være sammenhæng mellem antal 
medlemmer og faste brugere. Der må forholdes til problemerne vedrørende 
overgang fra de nugældende regler til nye regler. 
 
Brugerrådenes kommissorium og kompetence. 
 
I høringsgrundlaget indgår en kompetenceplan. Planen indeholder elementer, der ikke 
fremgår af det øvrige regelsæt. Der er elementer, der indgår i det øvrige regelgrundlag, 
men ikke i kompetenceplanen. 
 
Lillerødhallernes bestyrelse går ud fra, at kompetenceplanen alene er en skematisk 
oversigt over brugerrådenes opgaver og kompetencer, som de er fastlagt i reglerne 
for brugerrådene. Bestyrelsen går således ud fra, at kompetenceplanen ikke 
tillægger brugerrådene kompetencer, der ikke fremgår af reglerne og at alle 
regelfastsatte kompetencer indgår i den skematiske oversigt i kompetenceplanen. 
For at undgå fortolkningstvivl er det overordentligt vigtigt, at regelgrundlaget er 
samstemt og indgår i ét samlet regelsæt.  
 
Med venlig hilsen 
Ole Rasmussen, Vejgårdsparken 12, 3450 Allerød, formand for Lillerødhallernes 
bestyrelse. 
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Økonomi
Fastlæggelse af økonomiske råderum G I I I I H
Brug af det økonomiske råderum G
Brug og ansvar for bygningernes  økonomiske midler fastlag af BY O G

Lokaler/udlån
Regler for brug af de kommunale lokaler G I H I H
Overordnede princippe/regler for brug af kommunens lokaler G H H I
Faste udlån G I
Løse udlån (weekendplan) G I

Vedligeholdelse af bygninger/inventar
Vedligeholdelse af anlæg incl. bygninger  H G
Udskiftning og indkøb inden for afsatte råderum G I
Brug af indtægter til investering på anlægget G I
Større investeringer/vedligehold på anlægget inden for AS-budget H G O

Kompetancefordeling for  halbestyrelsernes områder 24-09-2015
Side 1

Rettet den 17/4-09
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Ansættelse og afskedigelse
Af personale ved Allerød Service O O G
Ansættelse/indgåelse af kontrakt med cafeteriebestyrer G I

Øvrige forhold
Indkaldelse til valgmøde G I
Omorganisering i Allerød Service O O G O
Fastlæggelse af hvem der er fast brugere H G

Klage
Klager over afgørelser truffet af brugerrådet G H I
Klage over lokalefordeling G H I

G=godkender
H=høres
O=orienteres
H=høres

Større investeringer/vedligehold på anlægget inden for AS-budget H G O

Kompetancefordeling for  halbestyrelsernes områder 24-09-2015
Side 2

Rettet den 17/4-09
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Forslag til: 

Retningslinjer for brugerråd ved Allerød Kommunes kulturbygninger og 

idrætsanlæg 

 

§ 1 Oprettelse af Brugerråd 

Der oprettes brugerråd ved følgende kommunale bygninger og anlæg  

• Lillerødhallerne 

• Lynge Idrætsanlæg 

• Blovstrødhallen 

• Ravnsholthallen 

• Skovvang Stadion 

• Allerød Tennispark 

• Allerød Idrætspark 

• Kirhavegaard og Centerhallen 

Brugerrådene består af medlemmer blandt de faste brugere af bygningen/anlægget valgt efter § 2. 

Allerød Service beslutter i samråd med eksisterende Brugerråd hvem der er faste brugere, idet alle 

foreninger og  skoler med fast tilknytning og/eller fast brug af kulturbygninger  og idrætsanlæg 

betragtes som faste brugere.  

 

§ 2 Valg af medlemmer  

Valg til brugerrådene finder sted for 4 år ad gangen med funktionsperiode svarende til byrådets 

valgperiode.  

Hver af de faste brugere opfordres til at vælge 1 person til deltagelse i brugerrådet.  For hver 

person udpeges en suppleant.  

De pågældende personer meddeles til det afgående brugerråds formand med kopi til Allerød 

Service inden for 2 uger efter anmodningen om udpegningen.  

 I funktionsperioden supplerer brugerrådene sig selv ved frafald. De enkelte brugergrupper kan 

ligeledes udskifte medlemmet i løbet af valgperioden efter eget ønske.  

Lederen af Allerød Service eller en af lederen udpeget person deltager i brugerrådenes møder 

uden stemmeret, men med ret til at få sine synspunkter tilført referatet. Vedkommende kan 



varetage referatskrivningen, hvis det ønskes af brugerrådet.  Endvidere kan lederen af Allerød 

Service udpege en medarbejderrepræsentant til at deltage i brugerrådets møder.  

 

§ 3 Regler for brug af kommunens kulturbygninger og idrætsanlæg 

Allerød Kommune fastsætter de overordnede regler for brug af kommunens kulturbygninger og 

idrætsanlæg. 

• De enkelte brugergrupper kan ikke udlåne/udleje kommunens bygninger/anlæg til tredje 

mand uden forudgående aftale med Allerød Service. Udlån og udleje sker indenfor 

kommunalfuldmagtens rammer. 

• Hvor der forefindes cafeterier med forpagter, har forpagteren eneret til salg af vare i 

bygningen/på anlægget. Ingen brugere må medtage egne spise- og drikkevare uden 

forudgående aftale med forpagteren. 

 

§ 4 Opgaver 

Brugerrådene fastsætter selv deres forretningsorden. 

I kulturbygninger og på idrætsanlæg med cafeteria Allerød Service forpagtningsoverenskomst. 

Dette sker i samråd med brugerrådet. 

Brugerrådene fastsætter i samråd med Allerød Service ordensregler for anlægget idet der henvises 

til § 3.  

Det er brugerrådenes opgave at sørge for: 

• At der er den nødvendige dialog mellem brugerne på anlægget omkring de driftsmæssige 

forhold i samarbejde med Allerød Service.   

• At der foretages den årlige fordeling af tider til de faste brugere af idrætsanlægget og 

kulturbygningen. 

• At der hver 4. år foretages valg til rådet. 

• At sikre at de brugere som ønsker adgang til anlægget/bygningen får mulighed herfor 

• At udarbejde en årlig orientering senest 1. marts til KIU om anlæggets drift og aktiviteter 

og hvilke fremadrettede initiativer brugerrådet arbejder med, såvel på kort som lang sigt. 

KIU behandle orienteringen på udvalgets møde i marts måned med henblik på evt. at 

medtage evt. ønsker til det kommende års budget.  

• At der udarbejdes og implementeres forslag til udnyttelse af ikke udnyttede tider på 

anlægget, idet de sikrer at dette sker indenfor kommunalfuldmagtens rammer. 



§ 5 Høringsret 

Brugerrådet er hørringsberettiget i alle forhold som vedrører brugerrådets arbejdsområde. 

Undtagelse fra høring er alle personale og organisationsforhold. 

 

§ 6 Økonomiske ansvar 

Brugerrådene er ansvarlige for brugen af det økonomiske råderum som Byrådet har tillagt rådet. 

 

 

§ 7 Orientering 

Brugerrådet orienteres om ændring i personale- og organisationsforhold. I øvrige forhold vedr. 

bygningens/anlæggets drift høres brugerrådet. 

§ 8 Indstillingsret 

• Brugerrådet indstiller hvert år forslag til udvikling og drift af det enkelte anlæg, jf. § 4 

§ 9 Godkendelser 

Brugerrådet godkender:  

• Faste udlån af lokaler/tider 

• Løse udlån (weekendplaner) 

• Udskiftning og indkøb af nyt inventar inden for eget råderum. 

• Indkaldelse og afvikling af valg til brugerrådet. 

§ 10 Klager over brugerrådets afgørelser 

• Klager over brugerrådets fordeling af tider kan ske til Fritidsnævnet 

• Klager over øvrige afgørelse kan ske til Kultur- og Idrætsudvalget 
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Ansøgning om økonomisk støtte til Allstrings 
Orkestertur til Lomma-Bjärred musikskole, Sverige 

Indledning 
AllStrings er Allerød Musikskoles strengeorkester bestående af både udøvende elever og lærere. 
Den lidt utraditionelle sammenstilling af strygere og guitarer har gennem 5-6 år vist sig 
overordentligt velklingende i forbindelse med musikskolens efterhånden traditionsrige og årligt 
tilbagevendende strengeprojekt, Høgsbroprojektet, hvorfor det i 2013 blev besluttet, at danne et 
fast orkester med ugentlige prøver og en tilsvarende besætning, som siden har dannet ryggrad i 
Musikskolens strengeprojekter.  

Musiklærergruppen omkring AllStings har valgt at arrangere en orkestertur fra 2-3 oktober 2015 til 
Lomma kulturskole i Skåne for ca. 25 elever i orkestret, 4 lærere og 4 frivillige forældre, ialt ca. 33. 
personer.  

Formål, udbytte og eksponering af orkesterturen 
Turen har til formål at afprøve en mulighed for at skabe en ny, gensidig kulturudveksling mellem 
Allerød Musikskoles strengeorkester, Allstrings og Sundets Stråkar fra Lomma-Bjärred Musikskola. 

Hermed vil orkesterturen understøtte muligheden for, at orkesterspil generelt – og AllStrings i 
særdeleshed, går op i en højere enhed under utraditionelle rammer og i en anden arrangements- 
og samarbejdsform.  

Samtidigt ønskes det, at det planlagte repertoire for opholdet i Sverige, udmønter sig i en koncert 
på Allerød Musikskole i indeværende år, til glæde for borgerne i Allerød Kommune. 

Slutteligt arbejdes der på at turen dækkes redaktionelt i Allerød Nyt. I denne forbindelse vil det, 
såfremt at ansøgningen om økonomisk bidrag har et positivt udfald, fremgå at arrangementet er 
støttet af Kultur- og Idrætsudvalget, Allerød Kommune. 

Økonomi og Budget 
Med denne ansøgning anmodes hermed om støtte på 13.500 til betaling af transport til/fra Lomma. 

Musikskolen bærer det fulde ansvar for økonomi og budget for turen.  
Den samlede økonomi for orkesterturen forventes at være 22,300. Se budget for turen i bilag 1.  
 
7500,- forventes tilvejebragt via forældrebetaling på 300,- per barn og 13.500,- søges i støtte fra 
Allerød Kommunes Pulje for Kulturfremmende Aktiviteter til dækning for bussen, som skal 
transportere elever, lærere og forældre til/fra Lomma. Se tilbud fra Brønnums Turistfart i bilag 2. 
 



Enkelte virksomheder i Allerød vil ligeledes blive anmodet om støtte til det resterende beløb. 

Praktiske Informationer 
Orkesterturen finder sted fra fredag d. 2. oktober kl. 14.00 – lørdag d. 3. oktober kl. 17.30. 
Musikskolen har fået lov til, uden beregning, at låne faciliteterne i Lomma-Bjärred, Sverige. 
Allstrings overnatter på Bjärehovskolan. 

Allstrings vil møde- og spille med Sundets Stråkar, som er et strygeorkester bestående af 25 børn i 
alderen 8-14 år fra Lomma-Bjärred Musikskole.  

Det fulde program for turen samt repertoire fremgår i bilag 3. 

Om orkesterspil 
Orkesterspil er noget af det sjoveste og mest udviklende man som musikskoleelev kan deltage i. 
Man indgår i et forpligtende samarbejde med andre, man hygger sig, og man bruger sine tillærte 
færdigheder på instrumentet i praksis. Evnen til at lytte, og til at handle aktivt på en kollektiv 
besked, i respekt for sine omgivelser, og andres udlægning af den givne instruks styrkes, og de 
tillærte kompetencers anvendelighed rækker langt ud over musikkens verden.  

Det er en stærkt motiverende og sammenholdsskabende faktor som medlem af et orkester, at man 
i fællesskab oplever, at arbejdet i øvesalen udmønter sig i stærkt koncentrerede øjeblikke foran 
publikum. I særlig grad, når publikum består af andre end dem, man ”plejer” at spille for. 

Om AllStrings 
AllStrings er Allerød Musikskoles strengeorkester, som blev formelt stiftet i 2013. Orkestret består 
af 25 cello-, violin- og guitarelever fra Allerød musikskole i alderen 8-17 år og dets 4 lærere. 
Orkestrets repertoire spænder bredt; der spilles folkemusik fra flere verdensdele, musik af klassiske 
komponister og populærmusik. Musikken arrangeres som hovedregel direkte til orkestret på en 
måde, så den enkelte instrumentgruppes øjeblikkelige niveau tilgodeses, og dens styrker 
fremhæves. Der arbejdes med utraditionelle sammenspilsformer og orkesterimprovisation i 
forskellige afskygninger, og snuses til avantgardistiske stiltræk, men med hensyntagen til elevernes 
behov for genkendelige harmoniske strukturer, som solid basis for deres udvikling når det kommer 
til f.eks. intonation.  

Orkestret spiller sammen hver onsdag på Allerød Musikskole og giver tillige en række koncerter i 
løbet af året herunder den årlige Høgsbrokoncert. 

  



Bilag 1. Budget for Orkestertur 

Budget for Allstrings Orkestertur til Sverige 
Budgetpost Udgifter Indtægter 
Transport til Lomma-Bjärred med Brønnums Turistfart 
inkl. bro og moms 

13,500  

Måltider og øvrig forplejning 8,500  
Gave til værterne i Sverige 300  
Elevbetaling: 25x300,-  7,500 
   
   
Total:     -14,800 22,300 7,500 
   
Ansøgning til Allerød Kommune til dækning af transport  13,500 
Ansøgning til øvrige  1,300 
   

Bilag 2. Tilbud fra Brønnums Turistfart 
Fra: info@broennums-turistfart.dk [mailto:info@broennums-turistfart.dk]  
Sendt: 27. august 2015 11:00 
Til: Hjalmar Magnusson 
Allerød Musikskole 
Gl Lyngevej 198 
3450  Allerød 
Att.: Hjalmar 
 
Ordrebekræftelse 
Ordre .:      31139 
Dato ..:   27/08-15 
 
Vi bekræfter hermed Deres bestilling på følgende kørsel: 
          1) Fredag  02/10-15 14:00 Allerød Musik sk gl Lyngevej   198       3450 Allerød 
                                    Sverige Malmø Lomma Bjerred 
             Fredag  02/10-15 16:00 Sverige Malmø Lomma Bjerred 
 
          2) Lørdag  03/10-15 15:00 Sverige Malmø Lomma Bjerred 
                                    Sverige Malmø Lomma Bjerred 
             Lørdag  03/10-15 17:00 Allerød Musik sk gl Lyngevej   198       3450 Allerød 
 
         Bus        : Bus til 40 pers. 
         Pris       : 13500 kr incl moms og bro. 
         Betaling: Faktura sendes 
          

mailto:info@broennums-turistfart.dk
mailto:info@broennums-turistfart.dk


Bilag 3. Program for orkestertur 

Program for Orkestertur 
Tid Programpunkt 
Fredag den 2.10  

14.30 Strengeorkesteret AllStrings, bestående af 25 cello-, violin- og guitarelever fra 
Allerød musikskole i alderen 8-17 år, deres 4 musiklærere og 4 frivillige 
forældre kører med bus fra Allerød Musikskole til Lomma-Bjärred Musikskole i 
Sydsverige. 

16.00 AllStrings møder Sundets Stråkar, som er et strygeorkester bestående af 25 
børn i alderen 8-14 år fra Lomma-Bjärred Musikskole.  

16.00-18.00 Fællesprøve med de to orkestre 
18.00 Fælles aftensmad, quiz og lege for at lære hinanden at kende. 
21.30 Sengetid, vi overnatter i prøvesalen på Bjärehovskolan 
  
Lørdag den 3.10 
 

 

08.00 Morgenmad for alle medvirkende 
9.00 -12.00 Fælles prøve med AllStrings og Sundets Stråkar.  
12.00-12.45 Fælles frokost og klargøring til koncert 
13.00 KONSERT i Hörsalen, Bjärehovskolan i Lomma-Bjärred. 
13.00-14.30 Hygge efter koncerten. Udveksling af adresser og noder til brug for 

kommende planlagt samarbejde i 2016.  
15.30 AllStrings kører tilbage mod Allerød.  
  

 

Repertoire 
Jeg ved en lærkerede        Carl Nielsen 
Jens vejmand                    Carl Nielsen 
Svinedrengen      Ungarsk folkemelodi 
I skovens dybe stille ro     Dansk folkemelodi 
All about the Bass              Meghan Trainor 
Go´morgen Danmark        Bent Fabricius-Bjerre 
Som et strejf af en dråbe   Kim Larsen 
Herudover et antal svenske sange.  
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Ansøgning om midler fra Puljen til Kulturfremmende Aktiviteter  

På vegne af Allerød Kommunes midtbyskoler (Skovvang, Ravnsholt, Engholm, Lillerød og Allerød 

Ungdomsskole) søges der om økonomiske støttemidler til udvikling og afprøvning af nye samarbejdsformer 

mellem skolerne. Formålet er at fremme nye kulturelle fagaktiviteter på folkeskoleniveau til gavn for 

eleverne i Allerød (år 1 har fokus på eleverne i midtbyens fire skoler).  

Projektet er initieret som en del af et tværfagligt projekt mellem midtbyskolerne og AU (Allerød 

Ungdomsskole) samt som et led i en lokal implementering af den ”Åbne Skole” i forbindelse med. 

folkeskolereformen. 

Midtbyskolerne og Allerød Ungdomsskole vil i forbindelse med dette skoleår 15/16 udbyde fire valghold for 

skolernes 7. -9. klasses elever - lokaliseret på de fire matrikler i byen (Skovvang, Ravnsholt, Engholm og 

Lillerød). Følgende helt nye fag udbydes på tværs af klasser, skoler og årgange: App-udvikling, spansk, 

psykologi samt motorlære. Alle fag skal afvikles en gang ugentlig.  

 

Hvad søges der om: 

Allerød Kommunes midtbyskoler samt Allerød Ungdomsskole søger om tilskud til dækning af 

materialeomkostninger ved etablering af nye valgfag på tværs af skolerne. Det drejer sig om grundbøger til 

spansk, psykologi og materialer til det forholdsvis omkostningstunge fag motorlære (der skal etableres nyt 

lokale på Engholm skolen samt indkøbes diverse maskiner og materialer arbejdsbrug) Der søges om støtte 

til dækning af 50% af udgifterne. Budget vedlagt. 

 

 

Nærmere beskrivelse 

Gennem de sidste to år har en øget fokus på samarbejde på tværs af organisationen i Allerød Kommune 

afstedkommet mange spændende dialoger om kultur og udviklingsfremmende aktiviteter for kommunens 

brugere. Lokalt har folkeskolerne, musik- og ungdomsskole deltaget i fælles arrangementer- disse er blandt 

andet arrangeret af kommunens forvaltning. 

Det øgede kendskab til hinandens praksisser og kompetencer, både på ledelses- og medarbejderniveau, har 

afstedkommet flere bæredygtige initiativer, hvor dette projekt, som vi ansøger om midler til, er det nyeste 

og mest ambitiøse kulturtilbud i vores lokale folkeskoler. Skolernes ledelser, og lokale medarbejderudvalg 

for valgfagene, har i samarbejde udviklet fire nye tværkommunale valgfag (første år er det indledningsvist) 

for midtbyskolernes 7. – 9. klasses elever.  

Hver skole forpligtiger sig på at stille lokaler til rådighed for de ugentlige valgfagslektioner (hver onsdag kl. 

14.15-15.45). Det har ligget de samarbejdende fora meget på sinde at skabe aktiviteter, der dels fremmer 

muligheden for nye bekendtskaber på tværs af elevgrupperne i udskolingerne samt at udvikle tilbud, der 

understøtter skolernes formål med at skabe rammer for fordybelse og virkelyst –også for de af kommunens 

elever, der motiveres af en praktisk tilgang til faglig og personlig dannelse. 

Ydermere har det implicit for deltagerne være vigtigt at profilere vores lokale folkeskolers faglige ambitiøse 

mål og tilbud – ud over de grundfag, som vi tilbyder i forvejen.  



Gældende for alle valgfag er, at disse også udbydes i ungdomsskoleregi i løbet af ugen, så de elever, der 

ikke kom hold i første omgang, kan få mulighed for at få olie på hænderne eller tilegne sig et tredje 

fremmedsprog m.v. 

Vi håber, at Kultur-  og Idrætsudvalget vil se positivt på vores ansøgning, og vi stiller os gerne til rådighed 

for yderligere uddybning. 

 

På vegne af skolernes ledelser, medarbejdere og elever 

 

Alex Lind-Hansen (ungdomsskoleinspektør) og Frank Schultz Mortensen (afdelingsleder, Lillerød Skole) 

 

 

 



Bilag: 10.2. Midtbyskolerne og Allerød Ungdomsskole - Budget

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 21. september 2015 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 68460/15



Antal pris ex moms I alt

Spansk

Buena idea 1, libro de textos, tekstbog med elev-cd 25 216 5400

Buena idea 1, libro de trabajo, øvebog/arbejdsbog 25 180 4500

Spansk i alt 9900

Psykologi

Socialpsykologisk grundbog 25 144 3600

Myers-Briggs' Personlighedstyper 1 325 325

Psykologi i alt 3925

App-udvikling 0

Værksted

1.prioritet (priser i parentes er incl. moms)

4 scooterlifte, ajengros,  (a 2500,-)  10000,- 4 8000 32000

4 cykellifte, cykelpartner (a 900,-) 3600,- 4 720 2880

8 filebænke, aj engros, (a 3200,-) 25600,- 8 2560 20480

8 skuffer til filebænke, aj engros, (a 1600,-) 12800,- 8 1280 10240

8 skruestik, aj engros, (a 1000,-) 8000,- 8 1000 8000

Div. Håndværktøj, aj engros, 25000,- 1 20000 20000

8 topnøglesæt, cykelpartner  (a 1400,-) 11200,- 8 1120 8960

1 sæt specialværktøj til cykel, cykelpartner 9000,- 1 7200 7200

2. prioritet

Søjleboremaskine, aj engros, 3000,- 1 2400 2400

1 kompresser med div. værktøjer. aj, 3000,- (evt. brugt) 1 2400 2400

Rensekar med væske, aj engros, 2500,- 1 2000 2000

I alt værksted 116560

Budget i alt 130385

Budget - etablering af valgfag
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